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 Protokół nr 23/2019 

z posiedzenia Zarządu Powiatu 

w dniu 27 czerwca 2019 r. 

 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Zarządu – pan Andrzej Ochlak /lista obecności stanowi 

załącznik nr 1/.  Na wniosek Przewodniczącego rozszerzono porządek posiedzenia  

o następujące punkty: 

 

1. Przyjęcie protokołu Nr 20/2019, 21/2019, 22/2019. 

 

2. Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zaliczenia dróg 

do kategorii dróg gminnych. 

 

Do porządku obrad Członkowie Zarządu nie zgłosili żadnych uwag. Za przyjęciem 

zmienionego porządku obrad głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz, T. Łątkowska. 

Stanowi on załącznik nr 2.       
 

Pierwszym punktem porządku posiedzenia było przyjęcie protokołów Nr: 17/2019, 

18/2019, 19/2019. 

 

Pan Starosta zapytał Członków Zarządu, czy mają uwagi do protokołów. 

Członkowie Zarządu nie zgłosili uwag. 

 

Za przyjęciem protokołu nr 17/2019 głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz,  

T. Łątkowska. 

Za przyjęciem protokołu nr 18/2019 głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz,  

T. Łątkowska. 

Za przyjęciem protokołu nr 19/2019 głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz,  

T. Łątkowska. 
 

Pierwszym punktem z rozszerzenia porządku posiedzenia było przyjęcie protokołów       

Nr: 20/2019, 21/2019, 22/2019. 

 

Pan Starosta zapytał Członków Zarządu, czy mają uwagi do protokołów. 

Członkowie Zarządu nie zgłosili uwag. 

 

Za przyjęciem protokołu nr 20/2019 głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz,  

T. Łątkowska. 

Za przyjęciem protokołu nr 21/2019 głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz,  

T. Łątkowska. 

Za przyjęciem protokołu nr 22/2019 głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz,  

T. Łątkowska. 
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Drugim punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu  

w sprawie planu kontroli w Domu Dziecka w Pacółtowie, planu nadzoru nad rodzinami 

zastępczymi w powiecie nowomiejskim oraz w sprawie planu kontroli organizatora 

rodzinnej pieczy zastępczej w roku 2019. 

/na posiedzenie weszła pani Anna Marchlewska – Barczewska – Dyrektor PCPR/ 

Pan Starosta odczytał projekt uchwały. 

Pani Marchlewska – Barczewska poinformowała, że zgodnie z art. 38b ust. 1 ustawy z dnia        

9 czerwca 2011r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej Zarząd Powiatu sprawuje 

nadzór i kontrolę nad organizatorem rodzinnej pieczy zastępczej, rodzinami zastępczymi, 

prowadzącymi rodzinne domy dziecka oraz placówkami opiekuńczo-wychowawczymi.  

 

Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę. Za głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz,  

T. Łątkowska. 

/pani Marchlewska – Barczewska opuściła posiedzenie Zarządu/ 

Trzecim punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu  

w sprawie pełnomocnictwa najemcy budynku prosektorium do działania w sprawie 

uzyskania zezwolenia na odstępstwo od wymagań dotyczących powierzchni sali sekcyjnej. 

/na posiedzenie weszła pani Alina Banaszewska – Naczelnik Wydziału Inwestycji, Mienia  

i Spraw Gospodarczych/ 

 

Pan Starosta odczytał projekt uchwały. 

Pani Banaszewska wyjaśniła, że najemca budynku prosektorium musi uzyskać odstępstwo od 

wymagań dotyczących powierzchni sali sekcyjnej. Dodała, że zgodnie z przepisami 

powierzchnia sali sekcyjnej powinna wynosić 24 m², natomiast wynajmowane pomieszczenie 

ma wielkość 20,41 m². P. Banaszewska poinformowała, że zgodę na tego typu odstępstwo 

może wydać Warmińsko – Mazurski Państwowy Wojewódzki Inspektor Sanitarny. Wyjaśniła, 

że budynek, w którym mieści się prosektorium został wybudowany dużo wcześniej niż zaczęły 

obowiązywać przepisy dotyczące wielkości sal sekcyjnych.  

 

Pismo Warmińsko – Mazurskiego Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego 

stanowi załącznik nr 3. 
 

Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę. Za głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz,  

T. Łątkowska. 

 

Czwartym punktem porządku posiedzenia było zapoznanie się z wypowiedzeniem umowy 

najmu pomieszczenia przy ul. Grunwaldzkiej 3. 

 

Pani Banaszewska wyjaśniła, że firma ACS Słuchmed wynajmuje pomieszczenie  

o powierzchni 17,46 m² w budynku przy ul. Grunwaldzkiej 3. Dodała, że firma wypowiedziała 

umowę najmu pomieszczenia z dniem 30.09.2019 r. 

 

Pismo ACS Słuchmed Sp. z.o.o. stanowi załącznik nr 4. 

 

/pani A. Banaszewska opuściła posiedzenie Zarządu/ 
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Piątym punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu  

w sprawie upoważnienia Dyrektora Zespołu Szkół Zawodowych w Kurzętniku do 

składania oświadczeń woli związanych z prowadzeniem bieżącej działalności powiatu. 

 

Pan Starosta odczytał projekt uchwały. 

 

Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę. Za głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz,  

T. Łątkowska. 

 

Szóstym punktem porządku posiedzenia było zapoznanie się z informacją o przyjęciu 

osoby do Domu Pomocy Społecznej w Grodzicznie. 

 

Pismo z DPS stanowi załącznik nr 5. 

 

Siódmym punktem porządku posiedzenia było zapoznanie się ze stanowiskiem w sprawie 

finansowania szpitali powiatowych oraz w sprawie zwiększenia części oświatowej 

subwencji ogólnej. 

/na posiedzenie wszedł pan Bogusław Kurowski – dyrektor Szpitala Powiatowego/ 

 

Stanowisko stanowi załącznik nr 6. 

Pan Kurowski odniósł się do wypowiedzi zawartej w piśmie z Warmińsko – Mazurskiego  

Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia dotyczącej nocnej i świątecznej 

opieki zdrowotnej. Z pisma wynika, iż w zakresie nocnej i świątecznej opiece zdrowotnej 

dokonano wzrostu poziomu finansowania o 4 % od 1 stycznia do 31 marca 2019 r. oraz o 

kolejne ponad 4 % od kwietnia br. Poinformował, że jeżeli chodzi o nasz szpital to odnotowano 

zwiększenie tylko o pierwsze 4%, nie było kolejnego zwiększenia o 4 %. Nie wiadomo czemu 

tak się stało, ale na razie nie widać tego w zestawieniach finansowych. Nadmienił, że w ciągu 

półtora roku stawki w nocnej i świątecznej opiece zdrowotnej, które szpital musiał zapłacić, 

wzrosły o 200 %. Poinformował, że w drugiej połowie lipca nie ma obstawionych pięciu 

dyżurów w nocnej i świątecznej opiece zdrowotnej. Dodał, że do szpitala przed godziną 18 

zgłaszają się pacjenci z POZ-ów. Ponadto, lekarze na dyżurze mają również obowiązek jechać  

i stwierdzić zgon. P. Kurowski poinformował, że wzrost środków o 4 %  w nocnej i świątecznej 

opiece zdrowotnej w przełożeniu na budżet szpitala w skali roku wynosi 38 000 zł, co daje 

kwotę 3 166 zł miesięcznie. Następnie p. Kurowski omówił wzrost w grupach JGP tj.  

w podstawowym zabezpieczeniu szpitalnym (oddziały szpitalne i ambulatoryjne, porady 

specjalistyczne). Wzrost ten wyniósł 776 000 zł w roku 2019 w porównaniu do roku 2018. Na 

w/w kwotę składa się ok. 350 000 zł – 400 000 zł wzrostu w procedurach oraz 54 000 zł za 

poprawę jakości usług diagnostycznych w laboratorium. Wszyscy wiedzą, że cały poprzedni 

rok trwała walka o przywrócenie ryczałtu z IV kwartału 2017 r. Rzeczywisty wzrost w roku 

2019 wyniósł ok. 350 000 zł rok do roku. Dla przypomnienia - w drugiej połowie 2018 r. 

wzrost miesięczny wyniósł 30 000 zł. To oznacza, że  udało się odbudować bazę ryczałtu  

w wysokości ok. 600 000 zł. p. Kurowski przypomniał, że zabrano 1 mln zł. Poinformował, że 

zostały wypłacone środki za usługi ponadlimitowe tj. 100% za usługi endoskopowe oraz 40 % 

środków za nadwykonania z logopedii, co łącznie dało kwotę 107 000 zł. Dodatkowo od            

1 kwietnia br. otrzymano 200 zł więcej za karetkę „S”, co daje rocznie ok. 55 000 zł, z tym że 

ok. 5000 zł należy odliczyć na opłatę dla lidera czyli Wojewódzkiej Stacji Pogotowia 

Ratunkowego. Poinformował, że na razie udaje się utrzymać karetkę „S”, ale nie wiadomo czy 

kiedyś nie zabraknie kadry lekarskiej. Dodał, że siedem powiatów już nie prowadzi karetki „S”, 

kolejne siedem powiatów złożyło wnioski o przekształcenie karetki „S” na karetkę „P”, czyli 

tylko z ratownikami medycznymi. P. Kurowski poinformował, że z informacji które uzyskał na 

spotkaniu w Augustowie wynika, iż od 1 lipca 2019 r. na izbę przyjęć będzie zwiększona 

wartość usług o 10%, gdzie w naszym przypadku przeciętny kontrakt miesięczny na izbę 
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przyjęć wynosi od ok. 80 000 zł do ok. 84 000 zł, jest to zależne od długości miesiąca.  

W związku z powyższym nasz wzrost będzie wynosił ok. 8 000 zł miesięcznie, co daje do 

końca roku wzrost o 48 000 zł. Od 1 lipca planowany jest również wzrost w podstawowym 

zabezpieczeniu szpitalnym o 2 %, czyli w sumie planowany jest wzrost o 166 000 zł w drugim 

półroczu br. P. Kurowski dodał, że NFZ cały czas wysyła zapytania o kwestię dotyczącą 

podwyżek dla fizjoterapeutów, diagnostów oraz dla innych zawodów medycznych, mimo że 

żadnych środków na ten cel nie przekazuje. NFZ sugeruje, żeby pieniądze na podwyżki 

wygospodarować z dodatkowo przyznanych środków, o których przed chwilą była mowa.  

Należy jednak pamiętać, że w skali roku odnotowuje się wzrost kosztów usług, które są 

kontraktowane m.in. utrzymanie czystości - wzrost o 254 000 zł, obsługa techniczno-

gospodarcza – wzrost o 60 000 zł oraz wzrost kosztów przeznaczonych na wyżywienie  

o 33 000 zł. 

Pan Starosta zapytał ile osób zajmuje się utrzymaniem czystości w szpitalu. 

Pan Kurowski odpowiedział, że 33 osoby. 

Pan Starosta zapytał, czy są to osoby zatrudnione w firmie zewnętrznej. 

Pan Kurowski odpowiedział, że tak, Dodał, że nie są to tylko prace związane z utrzymaniem 

czystości w szpitalu, ale również praca przy pacjencie.  

Pan Kurowski omówił kwestię dotyczącą umowy na dostawę energii elektrycznej. Przedłużenie 

umowy z Energą to rozwiązanie bardziej stabilne i tańsze. Ponadto poruszył kwestię dotyczącą 

tzw. refundacji za energię elektryczną. 

Pan Starosta stwierdził, że lepiej byłoby, gdyby była podpisana umowa ze stabilnym dostawcą 

energii.  

Pan Kurowski poinformował, że wzrosły również stawki ZUS, a większość osób zatrudnionych 

w szpitalu pracuje na kontraktach co może skutkować tym, że osobom zarabiającym najmniej 

nie będzie się to opłacać. Dodał, że wzrost kontraktu z NFZ w porównaniu do ubiegłego roku, 

nie uwzględniając wzrostu wynagrodzeń dla pielęgniarek i ratowników medycznych, wyniósł 

niecałe 3% czyli tyle, ile wynosi inflacja. Stwierdził, że sytuacja na rynku pracy w służbie 

zdrowia w tej chwili jest taka, iż to pracownicy dyktują warunki, a nie pracodawca.  

Pani Grzywacz zapytała o pacjentów, którzy zgłaszają się na dyżury nocnej i świątecznej opieki 

medycznej tzn. czy pacjenci rzeczywiście zgłaszają się z nagłymi przypadkami czy są to 

pacjenci, którzy nie chcą stać w kolejkach w POZ-ie; czy lekarz ma możliwość, żeby stwierdzić 

iż dany pacjent nie kwalifikuje się do przyjęcia na tego typu dyżur.  

Pan Kurowski odpowiedział, że tego typu działanie najczęściej kończy się skargą na 

postępowanie lekarza. Pacjenci przychodzą z różnymi przypadkami. Poinformował, że tak jak 

już wcześniej wspomniał, na lipiec nie ma obsadzonych pięciu dyżurów mimo stawki 130 zł za 

godzinę. 

Pan Czapliński zapytał pana Kurowskiego co w sytuacji kiedy nie uda się obsadzić dyżuru. 

Pan Kurowski odpowiedział, że wówczas taki dyżur zabezpiecza się lekarzem z oddziału 

szpitalnego.  

Pan Starosta zapytał czy są jeszcze jakieś pytania do dyrektora Kurowskiego. 

Członkowie Zarządu nie zadali pytań do pana Kurowskiego. 

Pan Kurowski zapytał czy może liczyć na poparcie Zarządu Powiatu w kwestii przedłużenia 

umowy na dostawę energii elektrycznej z firmą Energa. 

Pan Starosta odpowiedział, że jeżeli jest to korzystniejsze i tańsze rozwiązanie, to nie ma  

o czym rozmawiać. 

 

/pan B. Kurowski opuścił posiedzenie Zarządu/ 
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Ósmym punktem porządku posiedzenia było zapoznanie się ze stanowiskiem Konwentu 

Powiatów Województwa Warmińsko-Mazurskiego z okazji 15 – lecia członkostwa 

Rzeczypospolitej Polskiej w Unii Europejskiej. 

 

Stanowisko stanowi załącznik nr 7. 

 

Drugim punktem z rozszerzenia porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu 

Powiatu w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zaliczenia dróg do kategorii dróg 

gminnych. 

/na posiedzenie weszła pani Joanna Robaczewska – Dyrektor ZDP/ 

 

Pan Starosta odczytał projekt uchwały. 

Pani Robaczewska poinformowała, że zgodnie z ustawą o drogach publicznych Zarząd Powiatu 

opiniuje zamiar zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. Dodała, że chodzi tutaj o drogę 

usytuowaną na osiedlu, które powstało przy Zespole Szkół Zawodowych w Kurzętniku. 

Nadmieniła, że sprawa była już omawiana na posiedzeniu Zarządu Powiatu w marcu. Była 

podjęta uchwała Zarządu w tej sprawie, ale Rada Gminy Kurzętnik zrezygnowała z podjęcia 

uchwały z uwagi na to, że postanowiono zwiększyć obszar działek wchodzących w skład drogi 

gminnej o jedną nieruchomość. W związku z powyższym, gmina zwróciła się o ponowne 

wydanie opinii w ww. kwestii. 

 

Wniosek z Urzędu Gminy Kurzętnik stanowi załącznik nr 8. 

 

Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę. Za głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz,  

T. Łątkowska. 

 

/pani J. Robaczewska opuściła posiedzenie Zarządu/ 

Ostatni punkt stanowiły sprawy różne. 

 

Członkowie Zarządu w punkcie sprawy różne nie poruszyli żadnego tematu. 

Starosta podziękował za udział w posiedzeniu i zamknął obrady. 

 

 

 

                                                                                                   Przewodniczący Zarządu 

                                                                                                          Andrzej Ochlak 

Protokół sporządziła                                                                         

Anna Andrzejczak                        


